
Drahí Dobronivčania,
pomaly sa nám končí 

mesiac október, ktorý listom 
stromov prináša pestré farby 
a tak isto pestrý bol október aj 
na udalosti v našej obci, ako 
aj v celej spoločnosti.

V príhovore by som sa 
chcel venovať tej najpodstat-
nejšej téme týchto dní - druhej 
vlne pandémie COVID 19 a 
celoplošnému testovaniu a v 
ďalšom článku ostatným in-
formáciám. Na úvod poviem, 
že nech politici vystupujú 
pred kamerami akokoľvek 
sebaisto, tak organizácia, čo 
sa týka zabezpečenia testo-
vania má vážne trhliny, ktoré 
zrejme bude musieť plátať 
najpočetnejšia a najskúsenej-
šia zložka v rámci celej tejto 
organizácie – samospráva. 
Radi by sme Vám podali 
komplexné informácie, avšak 
nie je to možné, nakoľko nimi 
sami nedisponujeme a infor-
mácie, ktorými disponujeme 
sa menia – nie zo dňa na deň, 
ale častokrát z hodiny na ho-
dinu. Ešte stále je vo vzduchu 

pre nás ako jedných z organi-
zátorov plošného testovania 
množstvo otáznikov, ktoré 
zrejme nebudú zodpoveda-
né ani do začatia testovania. 
Preto nebude pre nás ľahké 
z dostupných meniacich sa 
informácii zabezpečiť všetko 
potrebné, aby to fungovalo 
tak, ako to v rovine teórie ho-
vorí premiér alebo minister 
obrany. Už teraz vidíme, že 
časť organizácie bude mu-
sieť byť improvizáciou. Ale 
o toto sa reálne Vy občania, 
ktorí prídete na testovanie 
strachovať nemusíte, toto je 
na našich pleciach a s ľuďmi, 
ktorých máme, tak sa neo-
bávame, že by sme to orga-
nizačne nezvládli. Pri celom 
procese spojenom s testova-
ním budú dodržané všetky 
prísne hygienické opatrenia, 
takže riziko nákazy priamo 
počas procesu testovania je 
úplne minimálne.

Na to, či táto akcia bude 
úspešná alebo neúspešná má 
vplyv viacero faktorov. Jeden 
z nich,  najvýznamnejší je 

počet ľudí, ktorí sa zúčastnia 
testovania. Čím väčší počet 
sa otestuje, tým vieme odhaliť 
reálne väčšie množstvo šíri-
teľov vírusu a izolovať ich. Je 
jedno, kto má na to testova-
nie aký názor, je jedno, či ste 
volili súčasnú vládu alebo ste 
proti nej, ale k súčasnej situ-
ácii v rámci šírenia vírusu je 
potrebné pristúpiť zodpoved-
ne a nepozerať sa iba na svoje 
osobné presvedčenie, ale aj 
na iných. Väčšina ľudí bez 
problémov prežije keď bude 
infikovaná vírusom Covid 
19, ale u ľudí so slabšou imu-
nitou môže mať táto choroba 
fatálne následky, čoho sme 
svedkami v ostatnom obdo-
bí. Tiež si treba uvedomiť, že 
máme obmedzené kapacity v 
nemocniciach (ktoré sa zapĺ-
ňajú) a rovnako nemáme ne-
konečný počet zdravotníkov 
a keď sa oni nakazia, máme 
veľký problém, lebo nebude 
nás mať kto liečiť. Preto treba 
chrániť slabšie skupiny ľudí, 
aby sa nenapĺňali ich počty 
v nemocniciach a chrániť aj 
zdravotníkov. Preto má aj 
táto akcia opodstatnenosť a 
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PRÍHOVOR STAROSTU

CHATA M. R. ŠTEFÁNIKA

AVROPA 
GAVURKY RUN

HISTORICKÉ OKIENKO

J.S.NERESNICKÝ A
CHATA M.R.ŠTEFÁNIKA

Turisti sú idealisti a neuspokoja sa poznaním svojho blízkeho okolia, 
ale vystupujú na vrcholky, aby ďaleko videli, učia sa poznávať a tým 
i milovať svoju vlasť a tejto láske učia aj iných. Základný kameň nech 
je potvrdením bratstva a jednoty československého národa.

— JUDr. Juraj Slávik, 20. júla 1924

Turisti zo Zvolenskej sekcie Uhorského karpatského 
spolku postavili už v roku 1902 na Ďumbieri kamennú útulňu 
nazvanú Karolovou podľa krstného mena predsedu Karola 
Csipkaya. Táto útulňa bola po roku 1918 zborená. Myšlienka 
postaviť turistickú chatu pod Ďumbierom sa zrodila v Podbre-
zovej. Podporovali ju Viliam Pauliny, riaditeľ Národnej banky 
v Banskej Bystrici a župan JUDr. Juraj Slávik. 

Slávnosť kladenia základného kameňa sa konala 
20. júla 1924. Zúčastnilo sa jej prekvapujúco veľa turistov 
z Prahy, Uherského Brodu, Bratislavy a iných miest. Účastníci 
už prichádzali 19. júla. Na železničnej stanici v Podbrezovej 
vyhrávala miestna fabrická dychová kapela. Nákladné autá 
ozdobené stuhami v národných farbách a čečinou odvážali 
turistov až do obce Bystrá a potom už všetci museli ísť dve 
hodiny pešo. Obec postavila slávobránu s nadpisom „Vítajte 
nám!“ a pánu županovi JUDr. Jurajovi Slávikovi Neresnickému 
spanilé devy odovzdali kyticu. Väčšina kráčala z Podbrezovej 
na Trangošku pešo 4 – 5 hodín. Zapotení a ustatí prišli na Tran-
gošku, kde pred vyzdobenou horárňou boli pripravené stoly 
a lavice. Na vyhladnutých výletníkov čakal guláš, čapované 
pivo, víno a iné nápoje. Podbrezovskí hudobníci vyhrávali 
rezko a veselo. Pomaly sa zotmelo a asi pätnásť vatier hádzalo 
ružové svetlo na vysoké smreky a na okolo sediacich. Spo-
ločnosť sa dobre bavila. Na slávnosť prišli robotníci, úradníci, 
vojaci, žandári, horári, inžinieri, učitelia, sudcovia až z najvyš-
šieho súdu z Brna, valasi, bačovia, politickí sekretári, šoféri, 
Česi, Slováci, kresťania i židia. Pocítiac chlad noci pobrali sa 
spať. V chate sa našlo len málo miesta a veľká väčšina trávila 
noc vonku pri ohňoch. Pre len zriedka utíchajúci spoločenský 
ruch, veľa toho nenaspali. Po polnoci im zahrali uspávanku 
aj bačove gajdy. Prišli aj noví výletníci, našli známych, nuž 
sa veselo a hlasno vítali. Nastala tichosť a trocha si zdriemli, 
ale nie dlho, lebo sa začalo brieždiť. Vstali, vychystali sa na 
výstup a zavčas rána vyrazili. Okolo ôsmej hodiny sa stretli 
s Liptákmi, ktorí vystúpili vo veľkom počte Štiavnickou a De-
mänovskou dolinou. Po odpočinku pokračovali na vrchol 
Ďumbiera a kochali sa úchvatným výhľadom. O dvanástej 
hodine sa začala slávnosť kladenia základného kameňa chaty. 
Podbrezovský spevokol zaspieval „Veno“ od Smetanu. Pred-
seda Stredoslovenskej župy klubu československých turistov 
v Banskej Bystrici, JUDr. Juraj Slávik predniesol vzletnú reč. 
Viliam Pauliny predniesol pozdrav menom pohronskej so-
kolskej župy „Detvan“. Svoje príhovory predniesli aj ďalšie 
osobnosti, za turistov, za mestá, firmy a spolky. Pri poklepe 

na základný kameň boli prednesené heslá: „Buď symbolom 
lásky k našej domovine“, „Buď vedetou demokracie“, (vede-
ta – predsunutá vojenská hliadka), „Od Šumavy cez Ďumbier 
k Tatrám“, „Zdar turistickej práci“, „Sláva vzájomnosti medzi 
Čechmi a Slovákmi“. Ozvala sa i mohutná uchvacujúca poé-
zia Hviezdoslavova. JUDr. Juraj Slávik predniesol na žiadosť 
prítomných Hviezdoslavovu báseň Smrť Kriváňa. Na záver 
dychová hudba z Podbrezovej zahrala štátne hymny. Priatelia 
prírody, bolo ich vyše päťsto, sa rozlúčili a rozišli sa na liptov-
skú a zvolenskú stranu. 

Chatu M. R. Štefánika pod Ďumbierom slávnostne 
otvorili 9. septembra 1928 pri príležitosti osláv 10. výročia ČSR 
a turistom slúži doposiaľ. Stavebný náklad činil 780 000 Kč. 
Zaujímavosti: Turistom podnikajúcim dlhšie túry poskytoval 
nájomca sprievodcov. Po ruke boli aj poštové holuby, ktoré 
turisti pri svojom pochode vypúšťali, a tým dávali o sebe 
správy. Pri zlom počasí sa na chate zvonilo veľkým zvoncom. 
Chata bola vybavená sirénou a rádiostanicou. Bernardínske 
psy boli vycvičené na účinný zásah pri záchranných prácach.

Zľava: R. Pilát, J. Slávik, V. Pauliny

Tabuľu venovala
Základná škola s materskou školou
Juraja Slávika Neresnického 
v Dobrej Nive

S finančnou 
podporou obce
Dobrá Niva

Slávnosť kladenia základného kameňa Chaty M. R. Štefánika. 
V popredí reční JUDr. Juraj Slávik.

Vznik Chaty 
M. R. Štefánika 
pod ĎuMbieRoM

Juraj Slávik neresnický 
• Narodil sa 28. 1. 1890 v Dobrej Nive v rodine evanje-
lického farára Jána Slávika (odporcu maďarizácie, his-
torika, osvetového pracovníka, publicistu a signatára 
Martinskej deklarácie v roku 1918), kde prežil krásne 
a radostné detstvo v kruhu rodiny, priateľov a zná-
mych, národne cítiacich a pre národ pracujúcich ľudí.
• Aby nadobudol znalosti maďarčiny, chodil do školy 
v Gemeri, a znalosti nemčiny si rozširoval v Tešíne. Štu-
doval na gymnáziu v Banskej Bystrici (1900 – 1904), 
neskôr na Evanjelickom lýceu v Bratislave, kde v roku 
1908 maturoval.
• Študoval právo v Budapešti, Berlíne a ukončil ho 
v Paríži v roku 1913. Už počas štúdia pracoval ako 
koncipient u Emila Stodolu, začal vnímať otázky ná-
rodnostného útlaku Slovákov. V roku 1913 nastúpil 
na vojenskú základnú službu, počas ktorej vypukla 
1. svetová vojna.
• Ako študent sa začal venovať aj literárnej činnosti, začal prekladať francúzskych básni-
kov a preklady uverejňoval v Slovenských pohľadoch. Prekladal tiež z ruštiny, ukrajinčiny, 
nemčiny. Publikoval najmä poéziu v Prúdoch, ktoré redigoval v rokoch 1912 – 1914. Moja 
pamäť – živá kniha (1890 – 1918) je jeho rozsiahle životopisné dielo, ktoré začal písať vo 
Washingtone v roku 1948. Písal pod pseudonymom Neresnický.
• Prvú svetovú vojnu prežil v tylovej službe ruského frontu, na jar roku 1917 bol prevelený 
na taliansky front a pred jej koncom (v apríli 1918) bol prevelený do centrálneho zásobo-
vacieho skladu v Budapešti. Tu mohol lepšie sledovať zahraničné dianie a znovu sa zapojiť 
do politickej činnosti. Pre jeho ďalší politický život bola dôležitá spolupráca s Milanom 
Hodžom.
• Podieľal sa na vzniku Národnej republikánskej strany roľníckej. 
• 14. 11. 1918 sa stal poslancom Revolučného národného zhromaždenia v Prahe. Bol naj-
mladší v 256-člennom zbore.
• V roku 1923 sa stal županom Pohronskej župy so sídlom vo Zvolene, potom od 8. 9. 1925 
do marca 1926 pôsobil v rovnakej funkcii na čele Košickej župy. 
• Od apríla do októbra 1926 bol ministrom poľnohospodárstva a správcom ministerstva 
pre zjednotenie zákonov a orgánov správy vo vláde Jana Černého. V roku 1929 sa stal 
ministrom vnútra vo vláde Františka Udržala, tento post zastával až do októbra 1932. 
V rokoch 1929 – 1935 bol zároveň poslancom Národného zhromaždenia. 
• Od roku 1933 začal pôsobiť v diplomatických službách. Vo februári 1936 sa stal vyslan-
com v Poľsku. 
• Po zániku Československej republiky v marci 1939 rezignoval na svoju funkciu a odišiel 
do USA. Prednášal na amerických univerzitách a medzi krajanmi. 
• V júli 1939 sa vrátil späť do Varšavy ako Benešov poverenec na organizovanie čs. zahra-
ničného odboja. Po napadnutí a obsadení Poľska Nemeckom a Sovietskym zväzom odišiel 
v októbri 1939 cez Rumunsko do Francúzska. Tu sa stal významnou posilou zahraničného 
odboja. Stál pri vzniku Československého národného výboru. Po páde Francúzska sa cez 
Casablancu dostal do Londýna. Tu bol v júli 1940 menovaný ministrom vnútra v exilovej 
vláde, túto funkciu zastával až do apríla 1945. Bol tiež poverený vedením ministerstva 
školstva a národnej osvety. 
• 30. 8. 1944 prečítal vyhlásenie čs. vlády k vypuknutiu SNP v čs. vysielaní britského rozhlasu.
• Po vojne sa stal šéfom kabinetu štátneho tajomníka Vladimíra Clementisa na minister-
stve zahraničných vecí v Prahe. Spolupracoval na riešení otázky vysťahovania maďarského 
obyvateľstva z ČSR. 
• V júni 1946 sa stal československým veľvyslancom v USA. 
• Po komunistickom prevrate v Československu 1948 rezignoval na post veľvyslanca 
3. 3. 1948 a zostal v exile, kde sa najskôr venoval pomoci utečencom. Stal sa exulantom, 
domov sa už nikdy živý nevrátil. Pracoval pre čs. demokratický exil a bol jeho významným 
reprezentantom. Ku koncu svojej kariéry opustil koncepciu čechoslovakizmu a priklonil 
sa k princípu rovnocennosti oboch národov v spoločnom štáte. 
• Zomrel 30. mája 1969 vo Washingtone. Jeho urnu s popolom uložili pri príležitosti jeho 
100. výročia narodenia v rodinnej hrobke na banskobystrickom evanjelickom cintoríne.

funkcie Judr. Juraja Slávika v čs. organizovanej turistike:
1924 – 1925 predseda Stredoslovenskej župy Klubu čs. turistov v Banskej Bystrici
1929 – 1935 1. miestopredseda ÚV KČST v Prahe
1935 – 1936 predseda ÚV KČST v Prahe. Predsedom sa stal na výročnom valnom zhro-

maždení 4. a 5. mája 1935 v Brne. 

Významné udalosti v turistickom živote:
• položenie základného kameňa chaty M. R. Štefánika pod Ďumbierom 1924
• stretnutie na povznesenie turistiky v Beskydoch na Veľkom polome 1935 
• otvorenie chaty KČST na Lysej hore v Beskydoch 1935
• otvorenie chaty KČST v Červenohorskom sedle v Jeseníkoch 1935
• ocenenia zásluh JUDr. Juraja Slávika v čs. organizovanej turistike 
• JUDr. Juraj Slávik ako politik a oduševnený funkcionár v československej turistike vedel 
vyhľadať cesty napomáhajúce rozvoju turistiky. Vo svojich vystúpeniach na valných zhro-
maždeniach KČST pozýval českých turistov na návštevu Slovenska. Videl vo vzájomnom 
stretávaní sa upevňovanie bratstva Slovákov a Čechov. 
• 28. 3. 2015 – Klub českých turistov uviedol in memoriam JUDr. Juraja Slávika do SÍNĚ 
SLÁVY ČESKÉ TURISTIKY. Uvedenie do Siene sa konalo v Prahe v Slovanskom dome na 
konferencii KČT. Potomkom Juraja Slávika, vnučkám PhDr. Hane Hlaváčkovej a Tatiane 
Štemberovej a vnukovi Mgr. Martinovi Slávikovi, diplom odovzdal minister kultúry ČR 
Marcel Chládek.
• 6. 1. 2016 – Bol zapísaný ako VÝZNAMNÁ OSOBNOSŤ MESTA BANSKÁ BYSTRICA.



Očami starostu
Pozrieme sa na niektoré 

veci, ktoré sa udiali v obci za 
ostatný mesiac (okrem bež-
nej agendy):

Kanalizácia a dostavba 
ČOV – aj na zasadnutí  OZ 
bol samostatný bod, ku kto-
rému sa diskutovalo na túto 
tému spolu s hlavným pro-
jektantom kanalizácie Ing. 
Hroncom. Bol predstavený 
poslancom a aj verejnosti 
súčasný stav kanalizácie, sú-
časný stav projektov, ako aj 
potreba aktualizácie starej 
projektovej dokumentácie 
pre potreby získania staveb-
ného povolenia (vodopráv-
ky). Boli prezentované ná-
zory, aby sme neinvestovali 
do novej projektovej doku-
mentácie a procesu získania 
stavebného povolenia pre III. 
a IV. etapu kanalizácie, ale 
najskôr dokončili ČOV (II. 
etapa) a až následne išli do 
ďalších etáp. Znie to možno 
logicky, ale systém získavania 
dotácií hovorí jasne aké prí-
lohy sú povinné ku žiadosti o 
dotáciu.  Takýmito prílohami  
okrem iných sú právoplatne 
vydané stavebné povolenie 
a projektová dokumentácia.  
Právoplatne vydané stavebné 
povolenie je proces, ktorý v 
prvom rade vyžaduje projek-
tovú dokumentáciu zrealizo-

vanú podľa platnej legislatívy 
a v druhom rade celý proces 
trvá pomerne dlhé obdobie 
(niekoľko mesiacov – možno 
aj vyše roka), nakoľko mu ešte 
predchádza územné rozhod-
nutie s vyjadrovaním všet-
kých inštitúcií. Nehovoriac o 
tom, že  v čase keď sa vyhlási 
výzva na čerpanie,  je vysoká 
pravdepodobnosť, že subjek-
ty, ktoré majú už pripravenú 
projektovú dokumentáciu 
túto výzvu naplnia a zase raz 
budeme mať smolu a bude-
me  musieť čakať na ďalšie 
kolá, nehovoriac o tom, že  sa 
nevyhneme tomu, aby sme si 
tú dokumentáciu  museli dať 
spraviť a museli podstúpiť 
proces získania územného a 
stavebného povolenia.  Nikde 
nemáme  istotu, či nejaká ďal-
šia výzva nevyjde v dohľadnej 
dobe, preto je dobre byť na 
toto pripravení a mať pripra-
vené dokumenty, aby sme sa 
do týchto  výziev mohli zapo-
jiť.

Chodník na ulici 8.mar-
ca. – cez MAS (miestna 
akčná skupina – Verejno-sú-
kromné partnerstvo Hon-
tiansko-Dobronivské) nám 
bola schválená možnosť za-
pojiť sa do získania grantu v 
hodnote cca 36.000 €,  na vý-
stavbu cestnej infraštruktúry. 
Iba podotknem, že je to naj-
vyššia suma, ktorú člen tejto 

MAS získal na jeden projekt 
ohľadom cestnej infraštruk-
túry. Poviete si, že prečo prá-
ve takéto niečo, prečo neo-
praviť niečo, čo je v horšom 
stave (napr. cesta na ul. Kpt. 
Nálepku, parkovacia plocha 
a chodníky pri bytovkách na 
ul. 8. marca a pod...). Odpo-
veď je jednoduchá,  pretože 
investícia do týchto priesto-
rov nespĺňa kritériá, ktoré sú 
dané EÚ pre čerpanie dotácie 
na túto výzvu. Konzultovali 
sme možnosti priamo s ve-
dúcou MAS, avšak táto mož-
nosť (chodník na ul. 8. mar-
ca) bola jediná, ktorá sa dala 
použiť pre získanie financií. 
Aj keď takýto komplikovaný 
postoj pre získanie financií 
zo zdrojov z EÚ sa väčšine 
ľuďom nepozdáva,  na konci 
sme postavení pred jednodu-
chú otázku: „chceme, alebo 
nechceme dotáciu“. A vtedy 
si zrejme povieme , že v tom-
to prípade je pre obec lepší 
vrabec v hrsti, ako holub na 
streche. A tak by sme mohli 
mať za prijateľnú sumu zre-
konštruovanú aspoň jednu 
časť chodníka na ul. 8.mar-
ca. Verejného obstarávania 
sa zúčastnili 3 spoločnosti, 
ktoré odovzdali svoje ponuky 
na rozpočet stavby. Víťaz-
nou ponukou bola ponuka 
spoločnosti REVAST, s.r.o. v 
hodnote 59.921,96€ (vráta-
ne DPH). Realizácia by mala 
prebehnúť v roku 2021.

Dom služieb – cez ob-
chodný vestník prebieha vý-
berové konanie na dodávate-
ľa. Žiadosť o úver zo ŠFRB a 
žiadosť o dotáciu z minister-
stva dopravy na nasledujúce 
obdobie sa posiela v období                                  
od 15. 01. 2021 do 28. 02. 
2021.

Čistenie cesty Dobrá 
Niva – Podholienec – poda-
rilo sa nám  vypíliť a vyčistiť 
náletové dreviny  po okraji 
cesty od Dobrej Nivy po osa-
du Podholienec. Na zaraste-
né, neprehľadné úseky tejto 
cesty, na ktorých hrozila kolí-
zia motorových vozidiel, či už 
s iným vozidlom, chodcami, 
bicyklistami, alebo zverou,  
sme dostali viacero ústnych 
podnetov, kde  nás žiadali o 
jej vyčistenie. Usúdili sme, že 
je to nutnosť kvôli zvýšeniu 
bezpečnosti na danom úse-
ku a tak sme objednali firmu, 
ktorá uskutočnila vypílenie 
stromov a kríkov zasahujú-
cich na cestu, vlastnými pro-
striedkami a zamestnancami 
sme zabezpečili odstránenie 
napadaného porastu. 

Odvodňovací rigol pri 
bytovkách na ulici Slobody 
– s potešením môžem konšta-
tovať, že s použitím vlastného 
personálu a prostriedkov sa 
nám podarilo zrealizovať aj 
vybudovanie odvodnenia 
plochy pri kontajneroch ved-
ľa bytoviek na ulici Slobody. 
Veríme, že obyvatelia pri-
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rovnako má aj opodstatne-
nosť izolovanie šíriteľov ví-
rusu a obmedzenie mobility, 
najmä osôb so zníženou imu-
nitou.

Prosíme Vás o zodpoved-
nosť, dôsledné dodržiavanie 
všetkých pokynov a o zvýše-
nú hygienu.

Aj keď niektoré veci ešte 
nie sú zrejmé, v rámci testo-
vania v Dobrej Nive už máme 
pre Vás aj niektoré konkrétne 
informácie:

Odberné miesta v obci 
Dobrá Niva sú dve : kultúrny 
dom a areál futbalového ih-
riska v Dobrej Nive.

Testovanie bude prebie-
hať: v sobotu 31.10.2020 a v 
nedeľu 1.11.2020 v čase od 
7:00 do 22:00 hod. (posledný 
ster sa vykoná o 21:30 hod.) 

Toto by sa malo opakovať aj v 
dňoch 7.11.2020 a 8.11.2020

Odporučenie preroz-
delenia ulíc do jednotli-
vých odberných miest.

Odberné miesto na futbalo-
vom ihrisku v Dobrej Nive:

Ulice: Slobody od Coop 
Jednota smerom na Zvolen 
po oboch stranách, Ružová, 
Dubovská, Školská, Štiavnic-
ká, 8. marca, Orgovánová, 
Tulipánová, Rozmarínová, 
Neresnická
Odberné miesto v Kultúrnom 
dome v Dobrej Nive:

Ulice: Slobody od Coop 
Jednota smerom na Krupinu 
po oboch stranách, Námestie 
SNP, Mlynská, Kpt. Nálepku, 
Šoltésová, Štúrova, Sláviko-
va, Vršok, Cesnaková, Druž-

stevná, Podholienec
Prerozdelenie ulíc je len 

doporučením. Miesto na 
testovanie si budete môcť vy-
brať aj podľa momentálneho 
vyťaženia odberného miesta. 
O týchto skutočnostiach Vás 
budeme informovať aj pro-
stredníctvom miestneho roz-
hlasu. Prosíme Vás o trpezli-
vosť, disciplínu a vzájomnú 
toleranciu.

Odberné miesta a testova-
nie budú podliehať prísnym 
epidemiologickým opatre-
niam.

Odporúčame, aby sa star-
ší ľudia (nad 65 rokov) a aj 
ľudia so slabšou imunitou, 
nezúčastnili plošného testo-
vania, ale radšej využili mož-
nosť 10 dňovej karantény. 

Na záver by som chcel 

poďakovať všetkým, ktorí sa 
zúčastnia tohto testovania 
a prispejú tak k identifikácii 
šíriteľov vírusu. Tiež chcem 
vysloviť veľkú vďaku všet-
kým, ktorí budú zapojení do 
plnenia úloh pri testovaní: 
konkrétne zamestnancom 
obce Dobrá Niva (tých bude 
v rámci celého tímu naj-
viac!) príslušníkom OSSR, 
zdravotníkom, členom DHZ 
Dobrá Niva, príslušníkom 
policajného zboru ako aj všet-
kým dobrovoľníkom. Patrí 
im veľká vďaka a uznanie, že 
s odvahou a zodpovednosťou 
prijali túto výzvu. 

Ďakujeme!

Milan Jakubík
starosta obce
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ľahlých bytových domov už 
nebudú mať viac problém so 
stojacou vodou po dažďoch 
a po stápaní snehu. Podob-
ne  vlastnými silami by sme 
mohli postupne zrealizovať aj 
odvodnenie plochy pri bytov-
kách na ul. Kpt. Nálepku. 

Oprava prepadnutého 
chodníka za železničným 
priecestím – ďalšiu vec, kto-
rú chceme ešte v tomto roku 
zrealizovať,  je oprava chod-
níka za železničným prieces-
tím. Podľa dohody so ŽSR, 
máme nadviazať na začiatok 
ich novovystavaného chodní-
ka a pokračovať s ním ďalej až 
za most smerom na Námestie 
SNP. Iste ste si už aj všimli 
skruže, ktoré sú pripravené 
na osadenie a predĺženie za-
trúbnenia mosta, aby sa mo-
hol spraviť na ne násyp a ná-
sledne rozšírenie chodníka. 
Samozrejme, musíme ešte 
počať na dokončenie prác 
ŽSR na priecestí (aj oprave 
reklamovaného zosuvu násy-
pu po osadení odvodňovacie-
ho výpustu) a následné odsú-
hlasenie nášho prevedenia. 

Prestrešenie balkónov a 
vchodov na bytovkách na ul. 
Kpt. Nálepku – opäť sme vy-
užili systém TENDERNET 
– v ktorom Obec Dobrá Niva 
zadala požiadavku na výrobu 
a osadenie prestrešenia bal-
kónov a vchodov v bytovkách 
na ul. Kpt. Nálepku. Táto vý-
zva sa musela opakovať  dva-
krát, nakoľko prvýkrát žiad-
na z oslovených (10) firiem 
nezaslala ponuku, popritom 
v systéme TENDERNET 
videlo túto ponuku ďalších 
niekoľko desiatok spoločnos-
tí z celého Slovenska.  Na zo-
pakovanú výzvu zareagovala 
jedna spoločnosť, ktorá dala 
ponuku v celkovej hodnote 
14 180 € s DPH. V najbliž-
šom období ešte preveríme, 
či môže byť takáto ponuka 
akceptovaná a ak áno, tak 
poveríme víťaznú spoločnosť, 
aby túto zákazku zrealizovala 
ešte v tomto roku. 

Kontrola, kontrola a 
zase kontrola – takéto la-
mentovanie v poslednej dobe 
nie je ničím nezvyčajným v 
kanceláriách OcÚ v Dobrej 
Nive. Od posledného mesia-
ca nám pribudli ďalšie tri kon-
troly  a to konkrétne Inšpek-
cia životného prostredia – za 

odpadové hospodárstvo (áno 
pamätáte si dobre, Inšpekciu 
životného prostredia sme už 
tento rok mali - vlastne ešte 
stále máme na kontrole – ale 
to je za odpadové vody, no tá 
sa už blíži k vyrieknutiu ortie-
ľu),  ďalšia je Úrad pre verejné 
obstarávanie – bytovky na 
ul. Kpt. Nálepku, a zatiaľ po-
sledná („musím poklepať na 
drevo“ – aby som to náhodou 
nezariekol, že posledná...) je 
na dokumentáciu ohľadom 
Dobrovoľného hasičského 
zboru obce. Človek už tie 
kontroly od začiatku roku 
radšej ani nepočíta. Zatiaľ 
ešte ani jedna nie je defini-
tívne uzavretá. Kiež by štát s 
takou periodicitou a rýchlos-
ťou posielal našej obci radšej 
dotácie, ako kontroly. To by 
sme už mali v Dobrej Nive asi 
všetko vybudované a niečo 
aj dvakrát... No nič s tým ne-
môžme urobiť, iba znovu za-
ťať zuby a podrobiť sa týmto 
procedúram, ktoré dodávajú, 
elán, chuť a silu niečo robiť. 

Jednoduché pozemkové 
úpravy v lokalite IBV nad 
Višničkami – vzhľadom k 
tomu, že bol vyjadrený ne-
súhlas, resp. podmienený 
súhlas niektorých vlastní-
kov dotknutých pozemkov, 
rozhodli sme sa, že oslovíme 
projektanta z odboru územ-
ného plánovania na vypraco-
vanie posudku, či môže byť 
uskutočnená zmena územ-
ného plánu v danej lokalite, 
aby do nej boli zahrnuté aj 
pozemky nachádzajúce sa 
v susedstve  daných pozem-
kov (nad lokalitou), aby sa v 
prípade kladného stanoviska 
mohol spustiť proces JPÚ v 
danej lokalite.

IBV Za mlynom – „Na 
západe nič nového“  byro-
kratický boj o prekládku stra-
tegického vodovodu, ktorý 
ide naprieč celým územím 
pokračuje ďalej a na ktoré-
ho následným povolením od 
vodární stoja ďalšie stavebné 
povolenia, pokračuje ďalej. 

Do tretice IBV – IBV 
Studničný jarok – na po-
slednom obecnom zastupi-
teľstve sa schválilo odkúpenie 
zrealizovanej cesty za cenu 
6842,42€ (celková hodnota 
cesty počas realizácie bola 
popritom 37341,41 €). Túto 
cestu mala podľa zmluvy 

zrealizovať obec, avšak obec 
nemala v období od podpisu 
zmluvy dostatok financií na 
jej realizáciu, preto sa vlast-
níci pozemkov rozhodli zrea-
lizovať výstavbu cesty samy a 
následne na základe dohody 
nám ju odpredať za spomína-
ných 6842,42€.

 Čerpanie dovoleniek 
pracovníkov OcÚ – na ok-
tóbrovom zastupiteľstve bola 
vznesená interpelácia ohľa-
dom čerpania dovoleniek 
pracovníkov OcÚ tým spô-
sobom, že bol OcÚ celý deň 
zavretý. Bola vznesená požia-
davka, aby vždy bol niekto z 
administratívnych pracovní-
kov prítomný. Na jednej stra-
ne viem pochopiť občanov, 
ktorí práve v ten deň potre-
bujú niečo vybaviť na OcÚ a 
je to možno určitý diskonfort, 
ak sa rozhodnú ísť na úrad 
a akurát vtedy sa tam nikto 
nenachádza... No treba si 
povedať pravdu, že takýto typ 
dovolenky nie je ničím výni-
močný a je bežný aj na iných 
pracoviskách  a to nielen úra-
doch (v praxi poznáme aj po-
jem celozávodná dovolenka), 
kedy tieto dovolenky bývajú 
aj viacdňové. Je to na vedú-
com pracovníkovi, či takúto 
„plošnú dovolenku“, alebo 
plošné čerpanie náhradného 
voľna uzná za vhodné, alebo 
nie. Reálne si myslím, že ta-
kéto niečo je úplne v poriad-
ku, pretože, keď si pozriete 
naše úradné hodiny, tak tam 
nenájdete ani jeden deň, kto-
rý by bol nestránkový, ako je 
to štandardne na  iných úra-
doch. Musím aj podotknúť, 
že nespočetne veľakrát sa sta-
lo, že pracovníci OcÚ ochot-
ne vykonávali svoju prácu a 
vybavovali stránky aj mimo 
úradných hodín v dobe svoj-
ho osobného voľna, alebo aj 
počas dovolenky. V súrnych 
a neodkladných prípadoch sú 
na vchodových dverách vždy 
uvedené čísla jednotlivých 
pracovníkov, ktorým môžete 
zavolať. 

Dve sťažnosti na Stre-
doslovenská distribučná 
a.s. - jedna ohľadom preras-
tených konárov cez elektric-
ké vedenie a druhá na časté 
výpadky elektrického prúdu 
v obci.  Dali vysvetlenie a pri-
sľúbili nápravu, tak budeme 
zvedaví, či sa im to podarí 

splniť (odpovede zverejním 
na stránke obce  a na facebo-
okovej stránke).

Priamy prenos zo zasad-
nutia obecného zastupiteľ-
stva – 22. 10. 2020 si mohli 
naši spoluobčania vypočuť 
online prenos zo zasadnutia 
nášho obecného zastupiteľ-
stva. Tento prenos bol uro-
bený kvôli tomu, že na jednej 
strane musí obec zabezpečiť 
v zmysle zákona účasť verej-
nosti na obecnom zastupiteľ-
stve a na druhej strane musí 
obec rešpektovať písomné 
nariadenie Regionálneho 
úradu verejného zdravotníc-
tva, ktoré zakazuje prístup 
verejnosti na zasadnutie. 
Nebudem sa vyjadrovať ku 
všetkému, čo tam odznelo (k 
niečomu som sa už aj vyjad-
ril), ale mali ste  možnosť po-
čuť stanoviská jednotlivých 
poslancov k daným témam. 
Nie všetci máme na všetko 
jednotný názor, častokrát 
prebieha aj búrlivá diskusia 
a zasadnutie obecného za-
stupiteľstva vôbec nie je len 
formálna záležitosť.

Kosenie cintorínov – síce 
to nie je téma č. 1, ale vzhľa-
dom k tomu, že v minulosti 
prišlo veľa podnetov na ne-
vykosenú trávu a po vykosení 
začali zas prichádzať podnety 
na znečistené a poškodené 
hroby, sme prijali nasledu-
júce rozhodnutie. Obec za-
bezpečí kosenie súvislých 
trávnatých plôch cintorína a 
rodiny ktoré majú v cintorí-
noch hrobové miesta sa budú 
starať o vykášanie a údržbu 
zelene v priľahlých miestach 
(uličkách) medzi hrobmi.

Oprava bleskozvodov 
na dome smútku – asi naj-
starší zápis bezpečnostného 
technika obce v zozname ne-
dostatkov už nás viac nebude 
strašiť. 

Kultúrny dom – máme tu 
zlý technický stav kultúrneho 
domu, najmä sály, kde nám 
funguje cca každé tretie svie-
tidlo, nehovoriac o tom, že 
po posledných dažďoch nám 
začína zatekať nielen do sály, 
ale aj do šatní a  deravé žľaby 
a zvody začínajú poškodzovať 
omietku a murivo. Na odstrá-
nenie havarijného stavu  sme 
už aj oslovili firmu, ktorá vy-
koná opravy poškodených 
častí. Čo sa týka osvetlenia, 
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tak sme požiadali o pomoc  
nášho občana, ktorý pracuje 
v spoločnosti zaoberajúcej sa 
svetelnou technikou a inicia-
tívne nám zadarmo vypraco-
val projekt na výmenu týchto 
svietidiel, za čo by som sa mu 
chcel týmto aj poďakovať. V 
rámci vybavenia v kultúrnom 
dome prebieha aj rekonštruk-
cia svietidiel javiska, ktoré 
boli nefunkčné a doplnenie o 
niektoré ďalšie svietidlá. Av-
šak vypadá to tak, že kultúr-
ny dom si už pýta rozsiahlu 
rekonštrukciu a nie len nutné 
opravy. Veríme, že v budúc-
nosti vyjde výzva, cez ktorú 
by sme náš kultúrny dom 
mohli komplet zrekonštruo-

vať a mali tak náš „kultúrny 
stánok“ po technickej strán-
ke zabezpečený na dlhšie ob-
dobie.

Umiestnenie pamätnej 
tabule Juraja Slávika Ne-
resnického na Chatu M. R. 
Štefánika –  k tejto téme je aj  
samostatný článok uvedený 
ďalej, takže nechcem rozpiso-
vať detaily.  Chcem sa z tohto 
miesta poďakovať všetkým, 
ktorí sa o toto významné po-
znanie našich obecných dejín 
pričinili a umožnili realizáciu 
tejto myšlienky. Najmä sa 
chcem poďakovať riaditeľke 
ZŠ PaedDr. Márii Slosiariko-
vej (ktorej, prajem veľa síl a 

skoré uzdravenie po zranení) 
a jej manželovi Mgr. Jánovi 
Slosiarikovi za myšlienku 
a realizáciu tohto projektu, 
Jánovi Polcovi, ktorý úpen-
livo vyhľadáva, preveruje a 
spracúva historické fakty z 
udalostí našej obce a našich 
významných osobností a 
mojej zástupkyni Mgr. Zuza-
ne Smutnej, ako aj všetkým, 
ktorí sa tohto významného 
stretnutia zúčastnili.

Je tradíciou, že v mesia-
ci október býva v obradnej 
miestnosti na obecnom úra-
de Uvítanie detí do života a v 
rámci mesiaca úcty k starším 
aj stretnutie s našimi jubilant-

mi. Vzhľadom na momen-
tálnu situáciu sa nám tieto 
pre nás veľmi milé podujatia 
nepodarilo tento rok usku-
točniť. Rodičia najmladších 
obyvateľov obdržali od obce 
finančný príspevok vo výške 
100 € a naši jubilanti obdržia 
malý darček, ktorý im bude 
doručený domov. 

V tomto nesmierne nároč-
nom období chcem všetkým 
nám zaželať hlavne pevné 
zdravie, pokoj v duši a len 
krásne medziľudské vzťahy.

Ing. Milan Jakubík

ŠKOLA
Priatelia turistiky a his-
tórie z Dobrej Nivy na 

„Štefáničke“.
Už koncom minulého 

školského roka sa zrodila 
myšlienka uctiť si pamiatku 
svojho rodáka Juraja Slávika 
Neresnického. Jeho meno má 
vo svojom názve ZŠ s MŠ v 
Dobrej Nive a práve pred de-
siatimi rokmi bol škole udele-
ný tento čestný názov. V tom-
to roku sme si pripomenuli aj 

130 výročie jeho narodenia, 
a tak bol ďalší dôvod na rea-
lizáciu vzniknutej myšlienky. 
Pri tvorbe Čítanky regionál-
nej výchovy o našej obci sme 
objavili nové skutočnosti zo 
života Juraja Slávika. Okrem 
iného sme sa dozvedeli, že 
bol aj priateľ turistiky, a keď 
bol županom pohronskej 
župy, tak bol 20. júla 1924 pri 
položení základného kameňa 
stavby Štefánikovej chaty a 
má významný podiel na re-

alizácii jej výstavby. Našim 
cieľom bolo umiestniť pamät-
nú tabuľu tomuto pre nás tak 
významnému človeku niekde 
na priečelí chaty. Po dohode s 
výborom Klubu slovenských 
turistov sme umiestnili ta-
buľu v chodbe chaty pred je-
dálňou. Je na nej zachytený 
nielen životopis Juraja Slávi-
ka, ale aj priebeh celej sláv-
nosti položenia základného 
kameňa spolu s dobovými 
fotografiami. Na tvorbe tejto 
tabule sa významne podieľali 
aj učitelia Základnej školy, no 
hlavný podiel na jej celkovej 
podobe mal skúsený grafik, 
ktorý so školou už dlhšie spo-
lupracuje Pavol Borodovčák. 
Pred pár rokmi kniha o Ga-
vurkach, ktorú škola vydala a 
on ju graficky spracoval, zís-
kala 1. miesto v rámci celého 
Slovenska v kategórii popu-
lárno-náučných kníh o regió-
noch. Historické skutočnosti 
mal „pod palcom“ Ján Polc, 
ktorý sa venuje histórii obce, 
jej významným osobnostiam 

a udalostiam, ktoré sa v obci 
udiali. No a celý tento projekt 
finančne podporila obec a jej 
starosta Milan Jakubík, kto-
rému sa táto myšlienka od 
samého vzniku zapáčila a len 
nepredvídané okolnosti mu 
zabránili, aby sa aj sám osob-
ne zúčastnil celého podu-
jatia. Akcia bola plánovaná 
na koniec septembra, avšak 
pre nepriaznivé počasie sa 
v danom termíne nemohla 
uskutočniť. Posunuli sme ju 
na prvú októbrovú sobotu, 
no prišiel zákaz organizova-
nia hromadných podujatí. 
A tak skoro 70 záujemcov o 
toto podujatie ostalo zasko-
čených. Bolo medzi nimi 20 
žiakov, rodičia, učitelia, ale aj 
podporovatelia tejto myšlien-
ky z obce. Riaditeľstvo školy 
bolo nútené zrušiť v tejto for-
me celú akciu. Avšak do Níz-
kych Tatier sa išlo nakoniec 
autami. Ani v tú sobotu nebo-
lo počasie ideálne. Lanovkou 
sme vyšli len na Kosodrevinu, 
lebo na hrebeni „zúrila“ vích-
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AVROPA 
Gavurky run

Po viac ako roku, sa nám 
podarilo zorganizovať šiesty 
ročník populárneho bežec-
kého podujatia – Gavurky 
run. Tradičný májový ter-
mín sme museli vymeniť za 
september, a tak teda všetko 
úsilie smerovalo k sobote 
19.9.2020. Zároveň sme sa 
v prípravách rozhodli pre tri 
zmeny- oslovenie generálne-
ho sponzora, zmena spoloč-
nosti zabezpečujúcej časo-
mieru a služby s tým spojené, 
a tiež dodávateľa medailí pre 
hlavné trate. Všetky tri sa 
ukázali ako pozitívne, hlavne 

podľa reakcií zúčastnených. 
Vzhľadom k celkovej situácii 
v tomto roku, keď viac ako 
polovica tradičných prete-
kov bolo zrušených, a mnohé 
ďalšie boli zorganizované len 
ako virtuálne, sme si vzali na 
seba naozaj neľahkú úlohu. 
Gavurky run zorganizovať, 
tak aby sme nastavenú latku z 
minulých rokov nepodliezali, 
i keď už samotné zorganizo-
vanie pri aktuálne nastave-
ných podmienkach by sa dalo 
nazvať malým zázrakom. 
Nijako tomu nepomáhali ani 
denne sa meniace nastavenia 
a vyhlasovanie protiepide-
miologických „opatrení“, v 
ktorých logiku aj relevant-

nosť bolo ťažko hľadať. Na-
priek všetkému, čulý ruch 
od skorého rána a množstvo 
návštevníkov dávalo tušiť, 
že tento beh stále láka bež-

cov z veľmi širokého okolia. 
Osvedčené moderátorské 
duo začalo vítať a usmerňo-
vať bežcov a aj divákov, tak že 
športová časť sa mohla začať 
klasicky – behom predškolá-
kov a žiakov ZŠ. Predškoláci 
absolvovali svoj 150 metrov 
okruh námestím. Následne si 
vyskúšali svoje trate žiaci zák-
ladných škôl, prvý stupeň 400 
metrový okruh, druhý stupeň 
dvojnásobok.  Z objektívnych 
príčin početnosť detí bola o 
čosi nižšia ako minulý rok, 
napriek tomu sme radi že 
sme dokázali prilákať bežec-
ké a športové nádeje v takom-
to množstve. Odmenou bola 
pre každého zúčastneného 
pekná medaila, občerstvenie 
a darčeky ktoré si každý mla-
dý športovec odniesol v taške.

O 11:00 v dvoch vlnách 
vyštartovali pretekári na 
hlavných tratiach – 5,6 km a 
10,4 km. Na štart sa napokon 
postavilo až 331 bežcov, čo je 
naozaj pekné číslo, a zďaleka 
viac ako na akomkoľvek inom 

OBECNÉ SPOLKY

rica. No našťastie nepršalo, a 
tak sme s prestávkami o pol 
dvanástej prišli na chatu. Tro-

chu sme si oddýchli, zajedli, 
umiestnili tabuľu a malá sláv-
nosť mohla začať. Slova sa 

najskôr ujala pani riaditeľka 
Mária Slosiariková, ktorá prí-
tomným povedala o vzniku 
a realizácii tejto myšlienky. 
Potom dostal slovo Ján Polc, 
ktorý vo svojom príhovore 
svoju pozornosť upriamil na 
Viliam Paulinyho, ktorý bol 
blízky spolupracovník Juraja 
Slávika a tiež bol pri položení 
základného kameňa. Jeho in-
formácie o živote tejto osob-
nosti doplnila aj jeho prav-
nučka Hana Kasová, ktorá sa 
aj spolu s manželom zúčast-
nila tejto akcie. Na záver sa 
ku všetkým prihovorila aj zá-
stupkyňa starostu obce Zuza-
na Smutná, ktorá všetkým čo 
sa podieľali na príprave, ale 

aj tým čo osobnou účasťou 
podporili túto myšlienku, 
poďakovala. A úplne na záver 
sa všetci pri tabuli aj s obec-
nou zástavou odfotili. Potom 
už nasledoval len zostup na 
Trangošku a návrat domov. 
Úsmevy na tvárach boli dô-
kazom spokojnosti z vydare-
ného podujatia. A ostáva len 
dúfať, že korona vírus dovolí 
8. mája 2021 vystúpiť na 
Štefáničku aj žiakom školy 
a všetkým tým, ktorí sa teraz 
nemohli zúčastniť tejto sláv-
nosti.

Mgr. Ján Slosiarik
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behu tohto roku v okresoch 
Zvolen, Krupina i Veľký Kr-
tíš. To že náš dubový háj je 
naozaj niečo špeciálne nás 
presvedčilo aj niekoľko de-
siatok bežcov na kratšej trati, 
ktorí neodolali a vychutnali 
si ho omnoho dlhšie ako len 
5,6 km Veľmi nás teší že sa 
tejto výzvy zapojilo aj mno-
ho dobronivcov, na hlavných 
tratiach ich bežalo viac ako 
30. Podujatie sme museli 
zrealizovať trochu v obme-
dzenom režime, a teda po vy-
hlásení víťazov jednotlivých 
kategóriách, vyžrebovaní 
bohatej tomboly a prevzatí 
balíčkov sa zúčastnení po-
maly rozchádzali do svojich 
domovov. Sme veľmi radi že v 

tejto situácii sme mohli akciu 
zorganizovať na takejto úrov-
ni, čo by ale nebolo možné 
bez pomoci členov Športklu-
bu Dobrá Niva, Obce Dob-
rá Niva a jej zamestnancov, 
DHZ, Pivovaru Dobrá Niva 
a všetkých obecných spolkov 
za čo im veľmi pekne ďakuje-
me. Veľká vďaka patrí aj hlav-
nému sponzorovi podujatia 
-  AVROPA – PharmDr. 
Peter Švec, ktorí s nami stáli 
v týchto neľahkých časoch a 
obrovskou mierou pomohli 
po všetkých stránkach. Tak-
tiež ďakujeme všetkým os-
tatným sponzorom, ktorých 
bolo cez 40 a každý podľa 
možností prispel a podporil 
dobrú vec.  Ostáva len dú-

fať že v siedmy ročník bude 
môcť byť zorganizovaný v 
úplne inej atmosfére, tak aby 
sme mohli dobré meno obce i 
Športklubu šíriť aj naďalej. 
Výsledky hlavných kategó-

rií (absolútne poradie):
Muži 5,6 km
1. Dominik JAKUBKOVIČ - 
00:20:12, 
2. Patrik DRUGDA - 
00:20:43 
3. Ivan KOVAČÍK - 00:31:29
Ženy 5,6 km
1. Slavomíra ČABOVÁ - 
00:33:48 
2. Andrea NECPALOVÁ – 
00:33:51 
3. Janka TIŠŤANOVÁ –- 
00:34:21

Muži 10,4 km
1. Ján SOPKO - 00:37:22 
2. Radoslav JAMBRICH - 
00:39:48 
3. Tomáš CEROVSKÝ - 
00:40:06
Ženy 10,4 km
1. Barbora ŠIMONOVÁ - 
00:43:53 
2. Nikola BERČÍKOVÁ - 
00:45:42 
3. Ema SITKOVÁ - 00:46:08

Kompletné výsledky sú na 
www.vysledkovyservis.sk)

Ing. Rastislav Koštialik

Verejná nahrávka
Folklórna skupina Dobro-

na sa zúčastnila verejnej na-
hrávky pre rádio Regina pod 
názvom  „Na tej Detve vese-

lo“.  Náhrávka sa uskutočnila 
18.septembra 2020 v Detve. 
V programe vystúpili s ľudo-
vými piesňami a žartovným 
rozprávaním okrem Dobro-
ny,  aj FsK Očovan , Kmotry 

a kmotrovia z Detvy , ĽH Jara 
Hazlingera, Anna Šatanová, 
Igor Danihel ,ľudoví rozprá-
vači Juraj Matiáš a Mária 
Kropáčová. Zostrih z tejto 
nahrávky plánuje Radio Re-

gina odvysielať na Silvestra v 
tomto roku v programe Hraj-
teže mi hrajte.

Beata Pavúková

Pošta
Pošta je štátom zriadená  

služba pre verejnosť na prijí-
manie a doručovanie správ, 
listov, balíkov a peňazí.  Spo-
ľahlivú poštovú sieť  mali už 
stredoveké štáty napr. Egypt, 
Perzia, Čína a India. Poštové 
služby sa rozvinuli na vojen-
ských cestách v Rímskej ríši. 
Slovo pošta vzniklo z latin-
ského názvu „umiestnená 
stanica“ – statio posita. Takto 
sa nazývali domy postavené 
pri cestách slúžiace spoloč-
nostiam doručujúcim správy, 
ktoré neskoršie prepravovali 
aj náklad a cestujúcich. Na 
poštovej stanici sa prepriaha-
li kone, poskytoval sa nocľah 

a stravovanie.
Z „Protokolu Dopisov, 

na kterje Politickí Uradskí 
patričnú Zprávu požaduje“ 
vedenú v mestečku Dobro-
nivá sa dočítame o založení 
poštového úradu v našej obci. 
Poštová správa v Uhorsku, 
Riaditeľstvo pošty v Brati-
slave vyhlasuje v roku 1868 
súbeh na obsadenie mies-
ta poštmajstra  na štátnom 
poštovom úrade, ktorý sa má 
do konca roku 1868 zriadiť 
v Dobrej Nive. V celom  bý-
valom Uhorsku bolo v tom 
čase deväť poštových riadi-
teľstiev. Na území dnešného 
Slovenska sa nachádzali dve 
a to v Bratislave a Košiciach. 

Dobronivský poštár sa stal 
štátnym zamestnancom a 
mal dostávať ročný plat 120 
fl. a 20 fl. kancelársky paušál. 
Požadovalo sa od neho zlo-
ženie kaucie vo výške 200 
fl. Tento úrad zabezpečoval 
dopravu poštových zásielok 
na trase: Terany, Hontian-
ske Nemce, Krupina, Dobrá 
Niva a späť. K pošte v Dob-
rej Nive mali patriť obce: 
Babiná, Bzovská Lehôtka, 
Pliešovce, Sása, Podzámčok, 
Breziny, Dubové, Bacúrov, 
Michalková a Kráľová. Poš-
tové vozy premávali štyrikrát 
za týždeň a to v nedeľu, pon-
delok, stredu a piatok. Podľa 
rakúsko-uhorského kalen-
dára pre poštmajstrov z roku 
1875 bol u nás poštmajstrom 

Pavel Gály. Bol to syn obec-
ného notára v Dobrej Nive. 
Do domu na Veľkej strane 
kde býval a kde sídlila pošta 
v Dobrej Nive, sme hovorili 
do Gálov. Aj Juraj Slávik Ne-
resnický vo svojej knihe Moja 
pamäť – živá kniha, kde píše 
o detstve vo svojom rodisku, 
spomína v súvislosti s poštou 
na „morózneho“ poštára uja 
Gályho a „néniku“ Gáličku. 
Za Uhorska sa tak po ma-
ďarsky oslovovali ženy hod-
nostárov, úradníkov a „néni-
ka“ znamená tetka.

Noviny „Beszterczebá-
nyai hetföi hirlap“ (Ban-
skobystrický pondelňajší 
spravodajca), uverejnili 27. 
novembra 1911 oznam: Te-
lefón a telegraf v Dobronivej. 

HISTORICKÉ OKIENKO
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V minulom mesiaci minister 
vnútra zriadil z moci zákona 
telefónnu centrálu aj s pove-
rením na telegrafný prenos 
správ. 

Táto pošta už sídli v bu-
dove č. p. 122 postavenej na 
Malej strane a slúžila svojmu 
účelu asi do roku 1958. Táto 
poštová budova sa nachá-
dzala medzi súčasnou požiar-
nou zbrojnicou a predajňou 
COOP Jednota. Stála blízko 
pri potoku Neresnica. Na ob-
rázku vidieť oporný kamenný 
múr  v potoku a zábradlie na 
moste. Na streche je stožiar 
na pripojenie drôtov telefón-
neho vedenia.

Obvodné notárstvo v 
Dobrej Nive oznamuje 25.  
septembra 1935 Okresnému 
úradu vo Zvolene, že  telefón-
na ústredňa v Dobrej Nive 
má päť účastníkov a na pošte 
je jedna verejná hovorňa. No-
társky úrad bol vybavený te-
lefónom. Obce Podzámčok, 
Breziny a Michalková, pat-
riace pod notárstvo v Dobrej 
Nive, nie sú pripojené na tele-
fónnu sieť.

Z vyhlásenia vládneho 
komisára Jána Šomodského 
pre Riaditeľstvo pôšt a tele-
grafov v Bratislave sa dozve-
dáme, že: obec Dobrá Niva, 
ako majiteľka domu č. p. 

122, dáva tento k dispozícii 
poštovej správe. V dome sa 
nachádzajú: jedna miestnosť 
pre poštový úrad rozmerov 
5,15 m x 2,5 m;  byt pre pred-
nostu úradu pozostávajúci: z 
jednej izby 5,15 m x 5,60 m, z 
druhej izby 3,95 m x 3,00 m, 
z kuchyne a komory. Povala 
a dreváreň sú uzamykateľné. 
K domu patrí dvor, studňa a 
záchod. Prednostkou pošto-
vého úradu bola Pavla Jur-
čeková.

V roku 1958 odsúhlasila 
Krajská správa spojov v Ban-
skej Bystrici  umiestnenie Po-
bočného poštového úradu na 
dnešnú Ulicu kpt. Nálepku.

Obálka listu odoslaného 
15. júla 1915 z Ilasco zo štá-
tu Missouri v USA. List bol 
do Dobrej Nivy doručený 13. 
augusta 1915. Na líci listu je 
okrem po maďarsky písanej 
adresy aj odtlačok pečiatky 
cenzora v maďarčine a nem-
čine: Preverené, Budapešť. 
To znamená, že list prešiel 
kontrolou, lebo bola vojna, 
jeho obsah nebol nebezpečný 
a mohol byť doručený adre-
sátke. Na rube listu je pošto-
vá známka a poštové pečiatky 
Ilasco a Dobronya.

Ján Polc

OZNAMY

ZMENA V  POSKYTOVANÍ SLUŽIEB OD 26. 10. 2020 - OBECNÝ ÚRAD DOBRÁ
V súvislosti s najnovšími opatreniami Vlády SR na zamedzenie šírenia ochorenia Covid-19 bude 
od 26.10.2020 až do odvolania Obecný úrad v Dobrej Nive poskytovať svoje služby obyvate-

ľom výhradne prostredníctvom telefonických a mailových kontaktov.
Osobné návštevy úradu nebudú možné. Stránkové hodiny obecného úradu sa napriek tomu ne-
rušia, zamestnanci ostávajú obyvateľom obce k dispozícii. Kontaktovať ich môžete priamo na 

ich telefónnych číslach a mailových adresách.
V prípade obzvlášť závažnej a neodkladnej záležitosti je možné kontaktovať 

sekretariát starostu obce na telefónnom čísle 045/538 23 52.
Ďakujeme za pochopenie a trpezlivosť.

Ing. Milan Jakubík, starosta obce – 0905/345 706, starosta@obecdobraniva.sk
Ján Slosiarik, referent úseku VS, SP, ŽP a MO – 0908/938 436, urad@obecdobraniva.sk
Marcela Ponická, ekonómka obce – 0917/957 007, ekon@obecdobraniva.sk
Beata Pavúková, správkyňa daní a poplatkov, matrikárka – 0903/955 902,   matrika@obecdobraniva.sk
Martina Kolényová, sekretariát starostu obce, personalistka a mzdárka – 0915/850 044, 
martina.kolenyova@obecdobraniva.sk

Obecná knižnica v Dobrej Nive
Oznamujeme občanom, že Obecná knižnica  v Dobrej Nive je do odvolania zatvorená.

ZBERNÝ DVOR DOBRÁ NIVA
Oznamujeme občanom, že Zberný dvor Dobrá Niva bude do odvolania zatvorený.

Štatistika obyvateľstva v obci Dobrá Niva:

September 2020 
Prihlásení na trvalý pobyt: 4     Odhlásení z trvalého pobytu: 1
Počet narodených detí: 0     Počet zomretých: 0
Počet sobášov: 2      Počet obyvateľov k 30.09.2020: 1862

ŠTATISTIKA
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DEZINFEKCIA ZDROJA A ROZVODOV 
EKOLOGICKÝM DEZINFEKČNÝM ČINIDLOM
Dezinfekcia zdroja a rozvodov vašej studne zabezpečí mikrobiologickú nezávadnosť a 
zvýši kvalitu vody.

• zbavuje baktérií, vírusov, rias a plesní 
• účinne odstraňuje biofilm v rozvodoch
• eliminuje nežiadúce pachy a chute
• nevzniká voľný chór ani deriváty chlóru
• pomáha znižovať obsah arzénu, mangánu, železa a pesticídov
• dávka 5-7 krát nižšia ako pri SAVE
• žiadna tvorba chlórovaných derivátov, organických látok, ktoré sú nebezpečné 

pre životné prostredie rovnako ako pre človeka.
• nižšie zaťaženie odpadových vôd

BEZPLATNÁ 
INFOLINKA 
090646464

28,60€
Dezinfekcia
Zdroja a
Rozvodov 


